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1. Úvod 
 Pro svoji bakalářskou práci, jejíž název zní biografie úspěšné sportovní osobnosti, 

jsem si zvolila tenisovou reprezentantku Andreu Sestini Hlaváčkovou. Na tenisovém 

okruhu získala 27 titulů ve čtyřhře a rovněž se ve čtyřhře probojovala spolu s partnerkou 

Lucií Hradeckou do finále Wimbledonu a na letní olympijské hry v Londýně. 

 Téma bakalářské práce jsem si vybrala z důvodu mého dlouhodobého zájmu 

o tenis, tenisové soutěže a také působení českých reprezentantů v prestižních světových 

tenisových soutěžích a turnajích. Andreu Sestini Hlaváčkovou znám osobně a chtěla jsem 

ji, jako úspěšnou hráčku propagovat a shrnout její tenisovou kariéru. V rámci své 

bakalářské práce budu prezentovat celou řadu informací o jejím osobním životě i sportovní 

kariéře. 

 Cílem bakalářské práce je zmapovat Andrein život, od dětství přes sportovní 

kariéru až do současnosti. Má práce je zaměřena především na život Andrey S. Hlaváčkové 

a její tenisovou kariéry. Taktéž jsem se více jsem se rozepsala o Andreiny tréninkovém 

plánu. 

 Ráda bych, aby tato práce posloužila nejen sportovcům a trenérům, ale i všem 

lidem, kteří Andreu Sestini Hlaváčkovou znají. 
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2. Cíl a úkoly práce 
 Cílem této práce je charakterizovat život a sportovní kariéru české reprezentantky 

Andrey Sestini Hlaváčkové 

3. Úkoly   
Na základě tohoto cíle, byly sestaveny následující úkoly. 

1) Kontaktování a získání souhlasu Andrey S. Hlaváčkové 

2) Přiblížení osobního a sportovního života Andrey S. Hlaváčkové 

3) Stručnější popis tréninkového plánu  

4) Charakteristika Andreina zálib mimo tenisové vytížení  

5) Vtvoření fotodokumentace  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4. Andreina biografie 
 Hlavní část popisuje osobní život a sportovní kariéru Andrey Sestini Hlaváčkové. 

Na začátku jsou uvedeny základní informace přes počátky kariéry, největší úspěchy 

a nejdůležitější starty. K závěru se rozepisuji o Andreiných plánech do budoucnosti.  

4.1.Základní informace  
 Andrea Sestini Hlaváčková se narodila 10. srpna 1986 v Plzni. Matka MUDr. Jana 

Hlaváčková, rozená Čermáková, je lékařka působící v oboru gynekologie. Otec Jan 

Hlaváček dlouhá léta působil v pivovarnictví, v současné době je již v částečném důchodu. 

Vyrůstala se setrou (Janou Hlaváčkovou). Andrea má nyní trvalé bydliště v Monte Carlu. 

Andrea je specialistka na čtyřhru. Na okruhu ITF se poprvé objevila v sezóně 2000. 

Profesionální hráčkou se stala v roce 2004. Forhand hraje pravou rukou, backhand 

obouruč. Dlouhá léta hraje s tenisovou raketou značky Yonex. 

4.2.Dětství a rodina 
 Andrea Sestiny Hlaváčková pochází z Plzně z pivovarnické rodiny, její děd i 

praděd byli řediteli Plzeňského pivovaru, její otec Jan Hlaváček zde pracoval na postu 

vrchního sládka. Jan Hlaváček se narodil v Plzni a je vystudovaný chemik. Přivedl obě své 

dcery k tenisu, protože ho sám celý život hrál. V létě rád jezdil na kole a v zimě měl v 

oblibě lyžování. Také matka Andrey, doktorka Jana Hlaváčková celý život holdovala 

sportu. Závodně dělala gymnastiku, lyžování, plavání a mnoho jiných sportů. Proto také 

Andreu od mala vedla i k jiným sportům, než jen k tenisu. Andrea vyrůstala společne i se 

starší sestrou Janou Hlaváčkovou (22.5.1981), která je vystudovaná právnička na 

Právnické fakultě Západočeské univerzity v Plzni. Sestra Jana v současné době pracuje 

jako právnička pro společnost T-mobile. Jana hlaváčková se taktéž kdysi věnovala tenisu 

do svých 24 let tenis hrála vrcholově (dostala se na 203. místo žebříčku WTA). Také je 

známá tím, že je bývalou manželkou moderátora Libora Boučka. 

�8



Obrázek č. 1 

4.3.Tenisové začátky  
 Andrea začínala s tenisem ve čtyřech letech na kurtech tenisové Slavie. Později 

v roce 2010 přestoupila do TK Neridé Praha. V té době její o 5 let starší sestra Jana hrála 

tenis,  a tak Andreiny první krůčky byly na tenisovém dvorci. Jinou variantu Andrea 

vlastně ani neměla, než chytit raketu a začít hrát na tenisové zdi. V té době se pomalu 

začala vyvíjet Andreina kariéra. Její první tenisový trenér byl otec Jan Hlaváček, který v té 

době byl rovněž trenérem starší sestry Jany. 

 Když Andrea začínala, tak ve stejném klubu, na stejné úrovni vyrůstalo deset holek 

v podobném ročníku. Společne dělaly všechny možné sporty. Byly velké konkurentky jak 

v tenise, tak v ostatních sportech. Například v lyžování, plavání, později to byl snowboard, 

také gymnastika a balet. Sama Andrea tvrdí, že právě tato všeobecnost ji pomohla 
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v tenisových začátcích a celkové průpravě. Byla více obratnější, měla lepší koordinaci 

a celkově na tom byla fyzicky lépe. Andrea také navštěvovala hodiny krasobruslení, 

jelikož Barbora Strýcová (28. března 1986, Plzeňská rodačka) chodila krasobruslit, tak 

Andrea taktéž. Barbora byla její největší soupeřka od dětství. Nicméně Andrea ve dvanácti 

letech musela udělat zásadní rozhodnutí. Vybrat si musela právě mezi tenisem 

a krasobruslením. Když přecházela z tréninku na trénink, tak tenisovým trenérům vadily 

její “volšové” nohy. Také vše nešlo dohromady skloubit. Rozhodla se tedy pro tenis. Jeden 

z důvodů pro Andreu byl, že v krasobruslení o vítěztsví rozhoduje porota. V tenise si 

vítězství každý vybojuje sám. Na tenisové turnaje s Andreou na úplných začátcích jezdila 

maminka Jana. Netrvalo dlouho a Andree tatínek dopřál osobního trenéra. Od té doby 

cestovala jen s trenéry, aby se rodiče mohli naplno věnovat zaměstnání.  

 Na svůj první vyhranný turnaj si bohužel nepamatuje, ale pamatuje si na řadu 

vítězství. Jako dítě jezdila po mnoha turnajích. Turnaje do devíti let, což jsou předžáci 

téměř všechny vyhrávala. Vyhrávala tak často, že ji to přišlo automatické. Na otázku jestli 

uměla prohrávat odpověděla: „možná o trochu více, jak mé rodiče.” (15, str. 54) 

 Již v roce 2000 se Andrea zůčastnila prvního většího turnaje v rámci okruhu ITF. 

Další dva turnaje odehrála v sezóně 2002, ovšem ani na nich si nepřipsala první výhru 

v ITF. Menší krizi Andrea zaznamenala kolem dospívání, kdy se chtěla věnovat 

kamarádům. Nebavilo ji trénovat a chtěla skončit. Na tohle ji otec Jan řekl, aby tenisu 

nechala a klidně skončila. Zdálo se ji to příliš lehké vše hodit za hlavu a jen tak toho 

nechat. Když si poté tenisem vydělala své první peníze, brala to už jako práci, která 

jí naplňuje a věděla že nic jiného v životě dělat nechce.  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Obrázek č. 2 

Obrázek č. 3 
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Andreiny začátky na tenisových dvorcích. 

(zdroj: rodinné album Andrey S. 
Hlaváčkové)

Andreiny začátky na tenisových dvorcích. 
(zdroj: rodinné album Andrey S. 

Hlaváčkové)



4.4.Škola 
 Základní školní docházku Andrea plnila do třetí třídy v “Růžovce” na Borských 

polích. Od třetí do páté třídy chodila na jazykovou školu na Slovanech. Obě základní školy 

fungují do dnes. Střední školu studovala na osmiletém Sportovním gymnáziu v Plzni, 

maturitu složila v květnu roku 2006. Poté roku 2007 zkoušela vystudovat práva, ty 

přerušila po 2,5 letém studiu roku 2009/ 2010. Potřebovala více času na tenis a školu 

k tomu nestíhala. 

 Na brigádu při škole Andrea nikdy nechodila, rovnou si začala v dospívajicícm 

věku vydělávat tenisem. Jako malá kdysi dělala sběrače míčků na tenisových turnajích 

za deset korun na set. 

4.5.Podmínky pro trénování 
 Jak jsem již zmiňovala, Andre začínala na dvorcích tenisového klubu na Slavii 

v Plzni. V roce 2010 přestoupila do TK Neridé Praha 

 Podmínky měla Andrea pro trénování vždy skvělé. Jako jedna z mála si mohla 

dovolit osobního trenéra od brzkého věku. V mládí také docházela na klubové tréninky, 

kde hrála sparingy se svými vrstevnicemi. Také se s klubem se pořádaly výjezdy 

na tenisová soustředění. Poté už od patnácti vždy jezdila na individuální soustředění. 

Kondiční přípravu trénovala často v Borském parku, který se nachází  hned vedle 

tenisových dvorců.  

 V kondiční přípravě tenisté věnují pozornost především technice a rychlostně 

vytrvalostním sprintům. Běhají se jak sprinty do různých kopců, tak i delší výběhy. Trénuje 

se i s různými pomůckami. Častými pomůckami jsou například expandery, medicimbaly, 

nebo atletický žebřík. S medicimbalem se provádějí  různé hody (což je nejčastější 

používaná pomůcka jako nácvik na správné provedení úderů). Výběhy by se u tenistů měli 

pohybovat kolem 5-6 km maximálně, výjměčně se běhá jednou do týdne delší běh. 

 Tenisové tréninky se ji v dnešní době liší od dob, kdy hrála dvojhru i čtyřhřu. 

Tréninky změnila po turnaji v Riu 2016. Rozhodla se, že se začne specializovat pouze 

na čtyřhru. V ten moment se jí změnil celý tréninkový plán. Trénink probíhá převážně na 

síti, je potřeba nejvíce trénovat voleje a smeče. Hodně se při trénincích zábývá i servisem 
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a returnem,  což jsou pro čtyřhru jedny z nejdůležitšich takzvaně “prvních” úderů. Ráda 

trénuje i ve čtyřech lidech, různé body jako nácvik na čtyřhru. Jak Andrea říká: „málokdy 

jde ale sehnat na trénink tolik lidí.” (15, str. 54) Když se nesejde tolik lidí, sežene 

si alespoň jednoho sparing partnera. Tím pádem je na jedné straně Andrea sama a na druhé 

právě sparing partner a trenér. V tomto případě je tenisový trénink velice intenzivní.  

Nicméně v tenisové přípravě si i dnes ráda zahraje singlové body, aby se více proběhla 

po tenisovém dvorci a pořádně se zapotila. Za poslední 2 roky se tréninky ustálily. Trénuje 

6 dní v týdnu, kdy většinou neděle má volné. V ten daný tréninkový den se věnuje hodinu 

a půl tenisu a hodinu a půl kondiční přípravě. Dříve se soustředila více tenis, než 

na kondici. S přibývajicím věkem a zkušenostmi má pocit, že to je zbytečné. Unavuje ji to 

jak po fyzické stránce, tak po psychické. Po intenzivní hodině a půl tenisu naváže hned 

na kondici. Občas si po náročnějším tréninku potřebuje odpočinout a přesune kondici 

na odpoledne. Pociťuje daleko více volna, než kdysi, kdy trénovala až 3x denně. Neměla 

čas vůbec na rodinu, přátele, ani koníčky. 

 Dnešní sportovci se často jezdí připravovat za teplem. U tenisových hráčů je to 

velice běžné. Provozuje se to spíše v dnešní době, tenkrát si to mohlo dovolit jen pár 

vyvolených. Sama Andrea jezdí před začátkem sezóny na Floridu. Tam probíhá soustředení 

tři až čtyři týdny, kde se věnuje kondiční i tenisové přípravě. V sezóně se tenistům mění 

podmínky každou chvíli. Každý turnaj se odehrává v jiném časovém pásmu a musí 

se poprat s různými podmínkami. Tím pádem vždy podle počasí na následujícím turnaji 

přizpůsobí trénink.  

 Listopad u tenistů vždy bývá přechodným obdobím mezi sezónami. Je jim 

dopřáván čas na doléčení zranění, rehabilitaci a regeneraci. Součástí relaxu jsou pro 

Andreu sportovní a thajské masáže. Jinak za nejvetší relax považuje spánek a odpočinek. 
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4.5.1.Hlavní trenéři  
 Během celé její kariéry ji trénovalo celkově až 12 trenérů.  

Na Slavii v klubu trénovala se čtyřmi trenéry, zbývající trenéři byli osobní: David Havel, 

Blanka Kumbárová, Ivan Dušek, David Jirák, Eva Krejčová, Václav Zdražil, Tomáš Petera, 

Petr Vaníček, Diego Dinomo. 

 Andrea dlouhodobě spolupracovala s Petrem Vaníčkem, jenž ji trénoval po tři roky. 

Poté museli spolupráci ukončit, jelikož Petr měl rodinné povinosti. Momentálně Andrea 

nejčastěji na turnaje jezdí sama. Na některé turnaje ji doprovází kondiční trenérka, občas 

její bývalý trenér Tomáš Petera, či vlastní maminka, nebo kamáradka. V současné době 

si Andrea vybírá takové lidi, se kterými ráda tráví čas. Nové lidi nehledá, jak sama 

poznamenala, především proto, že na to už nemá energii ani chuť. 

 V následujících podkapitolách jsem si vybrala tři trenéry, o kterých jsem se blíž 

zmínila. Dodnes působí na tenisovém okruhu a mají zajímavý život. 

4.5.1.1.Tomáš Petera 

 První trenér, o kterém bych se chtěla zmínit je Tomáš Petera. Tomáše zná Andrea 

od svého raného dětství. Andreu kontaktoval v dubnu roku 2012 po French Open, poté 

co ukončil spolupráci s fotbalovým klubem Baník Ostrava. Tomáš Petera je tenisový trenér 

a český podnikatel. Od roku 1995 se věnoval trenérské činnosti. Má vystudovanou 

trenérskou třídu při FTVS Univerzity Karlovy. Byl osobním trenérem řady tenistů, 

například Petra Kordy, Martina Damma, Bohdana Ulihracha, a právě i Andrey Hlaváčkové. 

Zároveň byl také kapitánem Fedcupového týmu. Andreu Hlaváčkovou trénoval od roku 

2012 do jara 2014. Poté se sním domluvila, že s ní pojede na nějaké turnaje 

v nadcházejicích sezónách. Nakonec sní vždy cestoval, když někdo z Andreina týmu 

nemohl. Takto to probíhalo až do roku 2018. Tomáš Andree pomohl nejvíce po psychické 

stránce. Dodal ji poslední střípek sebevědomí, aby se dostala k jejímu nejlepšímu umístění 

na singlovém i deblovém žebříčku. Za jeho vedení měla řadu cílů, které se v pozdější době 

naplnily. Dodnes jsou spolu v kontaktu. 
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4.5.1.2.Václav Zdražil 

 Další trenér, na kterého Andrea ráda vzpomíná je Václav Zdražil. Václav se Andrey 

ujal v roce 2009.  

„Zavolal mi sám od sebe, což se mi předtím u žádného trenéra nikdy nestalo. Řekl mi, že mi 

chce dostat někam, kam patřím. Řekl mi, že na to mám”, tvrdí sama Andrea.” (15, str. 54) 

Doposud si většinou řídila vše sama. Václav ji v tomto směru změnil. Chtěl, aby Andrea 

dělala věci tak, jak chce on. Vzal všechnu odpovědnost na sebe. Změnil ji tréninky, přístup 

ke hře a stal se tak prvním trenérem, který Andreu dostal do světové “stovky” na žebříčku 

WTA. 

4.5.1.3.Diego Dinomo 

 Diego Dinomo trénoval s Andreou poslední dva roky její kariéry. Nebýt jeho, tak 

Andrea poslední roky tenis už nehrála. S ním ji tenis naplňoval a bavil. Je mu za to velice 

vdečná. Taktéž za jeho vedení byly Andreiny dvě sezóny velice úspěšné. 
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Obrázek č. 4  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Tréninkový týdenní plán Andrey S. Hlaváčkové. 

(zdroj: Andrea S. Hlaváčková)



4.6.Obecný přehled úspěchů  
4.6.1.Dvouhra 
Poměr zápasů: 359 – 317 

Tituly: 0 WTA, 8 ITF 

Nejvyšší umístění- 58. místo (10. září 2012) 

4.6.1.1.Dvouhra na Grand Slamu 

Australian Open: 2. kolo (2011) 

French Open: 1. kolo (2011, 2013, 2015) 

Wimbledon: 2. kolo (2010, 2011, 2012) 

US Open: 4. kolo (2012) 

4.6.2.Čtyřhra 
Poměr zápasů: 517 – 245 

Tituly: 27 WTA, 19 ITF 

Nejvyšší umístění: 3. místo (22. října 2012) 

4.6.2.1.Čtyřhra na Grand Slamu 

Australian Open: finále (2016, 2017) 

French Open: vítězka (2011) 

Wimbledon: finále (2012) 

US Open: vítězka (2013) 

4.6.2.2.Smíšená čtyřhra 

Tituly: 1 

4.6.2.3.Smíšená čtyřhra na Grand Slamu 

Australian Open: čtvrtfinále (2012) 

French Open: semifinále (2016, 2017) 

Wimbledon: 3. kolo (2014) 

US Open: vítězka (2013) 
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4.6.3.Velké turnaje ve čtyřhře 
Turnaj mistryň: vítězka (2017) 

Olympijské hry:  stříbro (2012) 

4.6.4.Přehled medailí 
Letní olympijské hry: stříbro - Londýn 2012 - čtyřhra žen 

4.7.Kariéra rok po roce  1

4.7.1.Rok 2003 
 Sezónu 2003 Andrea zahájila v Ostravě porážkou na turnaji ITF. První její výhra 

v kariéře byla zaznamenána na chorvatském turnaji v Makarske, kde vypadla ve druhém 

kole. Poté v říjnu na domácím turnaji v Plzni Andrea postoupila do svého prvního finále 

v kariéře, ve kterém podlehla krajance Nicole Vaidišové. Ve čtyřhře se taktéž dostala do 

finále, se spoluhráčkou Terezou Szafnerovou porazily Pavlínu Šlitrovou a Lucii 

Kriegsmannovou. V tomto roce se stala poslední oficiální mistryní světa juniorů ve čtyřhře.  

4.7.2.Rok 2004 
 Začátek roku 2004 pro ni po singlové stránce nebyl tolik úspěšný. Ovšem 

ve čtyřhře se Andree zadařilo. Spolu se svou sestrou Janou Hlaváčkovou se probojovaly 

do finále španělského turnaje v Eldě. Se svou sestrou a zároveň spoluhráčkou si finále 

zahrála v mexickém městě Ciudad Juárez v říjnu. Nejlepším výsledkem v rámci singlu 

bylo pro ni srpnové čtvrtfinále z Mariboru. 

4.7.3.Rok 2005 
 Čtvrtfinálem ve Velké Británii odstartovala sezónu roku 2005. V Rogaške na 

slovinském turnaji si poté zahrála finále deblu, které prohrála, a semifinále singlu. Další 

semifinále přišlo na turnaji v indickém Bombaji. Svůj první turnaj v kariéře na okruhu 

WTA si zahrála na domácím ECM Prague Open, když dostala divokou kartu. Bohužel 

hned v prvním kole podlehla páté nasazené Ivetě Benešové. Koncem roku si zahrála 

semifinále v německém městě Durmersheimu a poté si zahrála finále v německém Horbu.  

 Andrea Hlaváčková - TenisPortal.cz. Tenis portál - tenisové zprávy, výsledky, statistiky, 1

ATP, WTA [online]. Copyright © 2008 [cit. 22.04.2019]. Dostupné z: https://
www.tenisportal.cz/hrac/hlavackova-73226/
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4.7.4.Rok 2006 
 Deblovým titulem z Jersey zahájila sezónu 2006, který získala s Chorvatkou 

Mateou Mezakovou. Za měsíc ve španělské Tenerife získala singlový titul, když porazila 

ve finále Moniqu Adamczakovou. V Darmstadtu byla taktéž blízko finále, tam podlehla 

po dlouhém souboji v semifinále. Čtyři tituly si poté připsala ve čtyřhře, když nejdříve 

triumfovala s Voráčovou Renatou ve Fontanafredde, v závěru sezóny poté získala tři 

prvenství s Frankovou Nikolou, když zvítězily ve Valašském Meziříčí, Přerově a v Opole. 

4.7.5.Rok 2007 
 Na deblovém turnaji v Suttonu a v Tampě zahájila dvěmi finálemi rok 2007. 

Naopak triumfovala v březnu v Tenerife, když s Margit Rüütelovou vyhrála, když ve finále  

prohrávaly 2-3 a poté jim to soupeřky skrečovaly. Poté opět triumfovala v La Palmě 

s Petrou Cetkovskou. S téže spoluhráčkou si připsaly hned další titul v Calvii, když 

vyhrály finále. Na domácím turnaji v Praze titulu WTA potvrdily formu, když zvítězily 

ve finále. Na stejném turnaji se v rámci singlu probojovala kvalifikací a v prvním kole 

porazila Jill Craybasovou. Ve druhém kole podlehla Dominice Cibulkové, jedné 

z nejúspěšnějších slovenských tenistek. Neúspěšným pokusem poté skončila kvalifikace na 

US Open i French Open. S Lucií Hradeckou si na konci sezóny ještě připsala dva tituly, 

když zvítězily ve Valašském Meziříčí a v Jersey. 

4.7.6.Rok 2008 
 Rok 2008 odstartovala na turnaji v Belfortu, kde došla do semifinále dvouhry. 

Společně s Lucií Hradeckou zde získala titul ze čtyřhry. Další zastávkou byl britský Sutton, 

kde si zahrála hned dvě finále. Singlové prohrála s Johannou Larssonovou a deblové 

vyhrála s Hradeckou. Na domácím turnaji ECM Prague Open se jí nepodařilo projít 

kvalifikací, když v posledním kole padla s bývalou osmou hráčkou světa Alicii Molikovou. 

V rámci čtyřhry slavila po boku Hradecké druhý titul z okruhu WTA, když ve finále 

přemohly pár Jill Craybasová a Michaëlla Krajiceková. Třetí titul z okruhu WTA přidala v 

rakouském Bad Gasteinu, kde triumfovala opět s Hradeckou nad párem Sesil 

Karatančevová a Nataša Zorićová. Do konce roku vybojovala ještě jeden deblový titul, 

tentokrát z turnaje ITF v Bratislavě.  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4.7.7.Rok 2009 
 Sezónu 2009 zahájila Andrea spolu se svou partačkou Lucií Hradeckou na French 

Open, kde podlehly pátým nasazeným sestrám Sereně a Venus Williamsovým. Stejný 

průběh byl i ve Wimbledonu, tam nestačily na druhý nasazený pár Virginia Ruanová 

Pascualová a Anabel Medinaová Garriguesová. V ženské čtyřhře na Australia Open 

se taktéž představila s Lucií Hradeckou, na tomto turnaji v prvním kole porazily Vladimíru 

Uhlířovou a Jekatěrinu Dzegalevičovou. V kole druhém nestačily na šesnáctý nasazený pár 

Pcheng Šuaj a Sie Su-wej. Následně si spolu zahrály semifinále ve Štrasburku a také 

v Barceloně. Do konce tohoto roku si připsaly semifinále v Linci a v Praze, později i titul 

z Bad Gasteinu. Andrea v rámci singlu získala jeden titul po výhře nad Anou 

Jovanovicovou na turnaji ITF v německém Bad Saulgau. 

4.7.8.Rok 2010 
 Sezónu 2010 začala na turnaji v Brisbane, když po boku Lucie Hradecké získala 

titul ve čtyřhře. Ve finále porazily Arantxu Parraovou Santonjaovou a Melindu Czinkovou. 

V rámci singlu to Andree bohužel moc nevyšlo na turnaji Australia Open, kde neprošla 

kvalifikací. Ve druhém kole v kvalifikaci nestačila na Angelique Kerberovou. Společně 

s Lucií Hradeckou došly do třetího kola ženské čtyřhry, ve kterém opět podlehly sestrám 

Sereně a Venus Williamsovým. Po těchto turnajích v Austrálii se přesunula do Suttonu 

na turnaj ITF. Na tomto turnaji získala svůj třetí titul v kariéře, když porazila Mallory 

Cecilovou. 

Na okruhu ITF neúspěšně útočila na svůj čtvrtý titul kariéry a to v Italské Brescii, když 

padla s Cavadayovou. Na French Open v rámci ženské čtyřhry došly s Lucií Hradeckou 

do třetího kola, v této výhře jim opět stály v cestě sestry Williamsovy. Na stejném turnaji 

si hlavní soutěž nezahrála, když vypadla s Xeniji Pervakovou ve druhém kole kvalifikace. 

Na Grandslamu ve Wimbledonu roku 2010 si ve dvouhře poprvé zahrála hlavní soutěž. 

Zde prošla kvalifikací a v prvním kole hlavní soutěže porazila Noppawanu 

Lertcheewakarnovou. V kole druhém skončila na raketě Věře Zvonarevové, což byla 

pozdější finalistka. V rámci ženské čtyřhry došly s Lucií Hradeckou do druhého kola, 

ve kterém podlehly českému páru Barbora Strýcová a Iveta Benešová. Na následném 

turnaji v Praze opět narazila na rodačku z Plzně Barboru Strýcovou, s níž na tomto turnaji 
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v prvním kole vypadla. Na turnajích ITF si v poslední části sezóny zahrála čtyři finále. 

Nejprve se jí podařilo triumfovat ve španělském Vigu a týden na to v Les Contamines.  

Na US Open nenavázala na singlový úspěch z Wimbledonu a v kvalifikaci skončila již 

v prvním kole. V prvním kole ženské čtyřhry také vypadla s Lucií Hradeckou s párem 

Caroline Wozniacká a Daniela Hantuchová. Tuto sezónu ukončila s Michaëllou 

Krajicekovou deblovým titulem v Barnstaple. 

 Tímto bych završila počátky Andreiny kariéry na okruhu WTA. V následujicích 

letech úspěchů přibývalo, a proto jsem se rozhodla vytvořit přehlednou tabulku jejích 

kariérních úspěchů. (viz následující strana) 

 V tabulce jsem pro větší přehlednost barevně zvýraznila důležité turnaje. 

Oranžovou barvou jsou zvýrazněné grandslamy a modrou barvou jsou zvýrazněné letní 

olympijské hry v Londýně a v Riu de Janeiru.  2

 Andrea Sestini Hlaváčková – Wikipedie. [online]. Dostupné z: https://cs.wikipedia.org/2

wiki/Andrea_Sestini_Hlaváčková
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Tabulka č. 1  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Rok Turnaj Spoluhráčka Stav

2017

Šen-Čen, Čínská 
lidová republika

Pcheng Šuaj Vítězka

Australia Open, 
Melbourne, 
Austrálie 
( Grandslam)

Pcheng Šuaj Finalistka

Dubaj, Spojené 
arabské emiráty

Pcheng Šuaj Finalistka

Rabat, Maroko Timea Babosová Vítězka

Madrid, Španělsko Timea Babosová Finalistka

Québec, Kanada Timea Babosová Vítězka

Peking, Čínská 
lidová republika

Timea Babosová Finalistka

Moskva, Rusko Timea Babosová Vítězka

Turnaj mistryň, 
Singapur

Timea Babosová Vítězka

2018

Řím, Itálie Barbora Strýcová Finalistka

New Haven, 
Spojené státy

Barbora Strýcová Vítězka

Tokio, Japonsko Barbora Strýcová Finalistka

Wu-chan, Čínská 
lidová republika

Barbora Strýcová Finalistka

Peking, Čínská 
lidová republika

Barbora Strýcová Vítězka
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Rok Turnaj Spoluhráčka Stav

2011

French Open, 
Francie 
(Grandslam)

Lucie Hradecká Vítězka

Memphis, Spojené 
státy

Lucie Hradecká Finalistka

Fes, Maroko Renata Voráčová Vítězka

Brusel, Belgie Galina 
Voskobojevová

Vítězka

Memphis, Spojené 
státy

Lucie Hradecká Vítězka

2012

Wimbledon, 
Spojené Království 
(Grandslam)

Lucie Hradecká Finalistka

LOH- Londýn, 
Spojené Království

Lucie Hradecká Finalistka

Cincinnati, Spojené 
Státy

Lucie Hradecká Vítězka

US Open, New 
York (Grandslam)

Lucie Hradecká Finalistka

Lucemburk Lucie Hradecká Vítězka

Turnaj mistryň, 
Istanbul, Turecko

Lucie Hradecká Finalistka

2013

Paříž, Francie Liezel Huberová Finalistka

Charleston, Spojené 
státy

Liezel Huberová Finalistka

US Open, New 
York (Grandslam)

Lucie Hradecká Vítězka

Québec, Kanada Lucie Hradecká Finalistka
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Rok Turnaj Spoluhráčka Stav

2014

Praha, Česká 
republika

Lucie Šafářová Finalistka

Poitiers, Francie Lucie Hradecká Vítězka

Peking, Čínská 
lidová republika

Pcheng Šuaj Vítězka

Québec, Kanada Lucie Hradecká Finalistka

2015

Acapulco, Brazílie Lucie Hradecká Finalistka

Birmingham, 
Spojené království

Lucie Hradecká Finalistka

Linec, Rakousko Lucie Hradecká Finalistka

2016

Australia Open, 
Melbourne, 
Austrálie 
( Grandslam)

Lucie Hradecká Finalistka

Praha, Česko Margarita 
Gasparjanová

Vítězka

Nottingham, 
Spojené Království

Pcheng Šuaj Vítězka

LOH- Rio de 
Janeiro, Brazílie

Lucie Hradecká 4. místo

Québec, Kanada Lucie Hradecká Vítězka

Moskva, Rusko Lucie Hradecká Vítězka



4.8.Zlatá éra Andrey Hlaváčkové 
 Andreina singlová kariéra byla daleko méně bohatší, než deblová.  

Nejkrásnější vzpomínky má na US open 2012, kde se dostala do čtvrtého kola. To byl pro 

Andreu takový vrchol singlové kariéry. Rok na to se dostala do finále turnaje WTA v Bad 

Gasteinu. Jedny z nejhezčích vzpomínek má ale Andrea právě na US Open, kde byl tenis 

na úplně jiné úrovni.  

 Ve čtyřhře má se svou bývalou, dlouhodobou spoluhráčkou Lucií Hradeckou 

nejlepší a nejhmatatelnější výsledky celé její kariéry. Společně si říkaly H+H. Nejraději 

vzpomíná na jejich první Grandslam v roce 2011. Takový výsledek se od nich vůbec 

nečekal. Jako nenasazený pár prošly bez ztráty jediného setu k vítězství Grandslamu. Tohle 

byl pro Andreu neuvěřitelný zážitek, to co se najednou z ničeho nic odehrávalo. Navázaly 

na to neuvěřitelnou sezónou 2012,  kdy Andrea s Lucií byly ve finále téměř všech turnajů, 

které v tom roce odehrály. Nezískaly sice žádný titul, přesto to byly neuvěřitelné výsledky. 

Získaly stříbro na Olympijských hrách v Londýně. Poté se dostaly do finále dvou 

Grandslamů. Z finálových turnajů to byl Wimbledon a US Open. Do semifinále došly 

na turnaji v Paříži (Frech Open). Tento neuvěřitelný rok zakončily finálem na turnaji 

mistryň v Turecku. Poté v roce 2013, kdy se Andrea rozhodovala, že spolupráci s Lucií 

Hradeckou ukončí, se jim podařilo vyhrát US Open. Pro Andreu to bylo výjmečné i v tom, 

že na tomto turnaji získala tituly dva. US Open vyhrála spolu s Maxem Mirnyjem 

ve smišené čtyřhře ve finále 7:6- 6:3. Za pouhých 14 dní vyhrála dva Grandslamy a získala 

dva jedny z nejcennějších titulů. Náročné ty dva týdny byly i pro to, že měla jednou tolik 

zápasů než pro ni bylo běžné. Po této sezóně spolupráci s Lucií Hradeckou i tak ukončila. 

S Lucií Hradeckou si spolu poté zahrály na LOH v Riu de Janeiru 2016.  

Pro Amdreu je důležité si občas smíšenou čtyřhru zahrát. Pokaždé ji smíšená čtyřhra 

extrémně obohatila. Bere to jako skvělou průpravu do samotné ženské čtyřhry. Chlapy 

je vůbec nešetří, celkově je ten tenis na úplně jiné úrovni. Získá tím od daného spoluhráče 

chlapský pohled na věc, jeho názor a připravý ji na různé situace ještě v rychlejším tempu, 

než je v ženské čtyřhře zvykem. Sama Andrea tvrdí, že druhý den po smíšené čtyřhře hrála 

mnohem lépe čtyřhru ženskou. 
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Obrázek č. 5 

Obrázek č. 6  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Triumf s Lucií Hradeckou (vlevo) na US Open v roce 2013. 

(zdroj: rodinné album Andrey S. Hlaváčkové)

Triumf s Maxem Mirnyjem na US Open v roce 2013. 

(zdroj: rodinné album Andrey S. Hlaváčkové)



4.9.Velké turnaje 
4.9.1.Turnaj mistryň  3

 Turnaj mistryň je každoročně pořádaný tenisový turnaj na konci sezóny v období 

října a listopadu. Byl založen roku 1972. Tento WTA Tour Championship turnaj je pro 

nejlépe umístěné singlistky a deblové páry na žebříčku Porsche Race Rankings. Po čtyřech 

grandslamových turnajích představuje pátý nejdůležitější turnaj ženského tenisu. Tato 

událost je považována za neoficiální mistrovství světa. 

 Poprvé se tento WTA Tour Championships konal roku 1972 v Boca Raton na 

Floridě. Od té doby se hrál v Los Angeles, Madridu, Mnichově, New Yorku, Dauhá 

a Istanbulu.  

 V letech 2014–2018 se turnaj hrál v asijském městském státě Singapuru na krytém 

dvorci Singapore Indoor Stadium. V lednu 2018 došlo na změnu a nyní v roce 2019 – 2028  

se turnaj uskuteční v čínskému Šen-čenu , momentálně je ve výstavbě nový stadion pro 4

12 tisíc diváků. 

 V letech 1984 až 1998 se zápasy hrály na tři vítězné sety. Tohle byl jediný případ, 

kdy se ženský tenis řídil mužskými pravidly. Ženský tenis se normálně hraje na dvě vítězné 

sady. S osmi singlovými a dvanácti deblovými tituly je Martina Navrátilová nejúspěšnější 

tenistka tohoto turnaje. Do dvouhry zde nastupuje osm nejvýše postavených žen 

na žebříčku WTA Race do singlu. Taktéž do čtyřhry. V letech 2003–2013 se totiž účastnily 

pouze jen čtyři nejlepší páry žebříčku Porsche Race Rankings. Tento počet se změnil 

v roce 2014. Vítězka dvouhry pak přebírá pohár Billie Jean Kingové a deblovým 

šampionkám náleží pohár Martiny Navrátilové ( od roku 2014).  5

 Andrea Hlaváčková získala na turnaji mistryň jeden titul z roku 2017. Na prvním 

v roce 2012 se probojovala spolu s Lucií Hradeckou do finále, kde podlehly ruskám Marie 

Kirilenkové a Naděždě Petrovové ve dvou sadách 1-6, 4-6. První titul na tomto turnaji 

 Turnaj mistryň – Wikipedie. [online]. Dostupné z: https://cs.wikipedia.org/wiki/3

Turnaj_mistryň

 . [online]. Dostupné z: http://www.wtafinals.com4

 turnaj mistryň - Aktuálně.cz. Sport - Aktuálně.cz [online]. Copyright © Economia, a.s. [cit. 5

22.04.2019]. Dostupné z: https://sport.aktualne.cz/turnaj-mistryn/l~i:keyword:8280/?
redirected=1555929632
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získala roku 2017 spolu se svou maďarskou spoluhráčkou Timeou Babosovou, kdy 

ve finále porazily nizozemskou protihráčku Kiki Bertensovou a švédskou protihráčku 

Johannu Larssonovou ve třech setech 4-6, 6-4, 10-5 (Super-tiebreak).  

 Super-tiebreak je tradične hrán místo třetího setu. Když je počet setů vyrovnán, 

následuje tato zkrácená forma setu a vítězem se stává ten, který jako první dosáhne počtu 

deseti bodů. V tomto “zkráceném setu” musí být vždy dvoubodový rozdíl. Tento rok 2019 

se na Australia open hrála tato zkrácená verze rozhodující sady. Stal se tak prvním 

grandslamem v historii, na němž se hrál super-tiebreak ve všech soutěžích, včetně dvouher. 

4.9.2.Fed Cup  
 Fed Cup byl založen 1963. Do roku 1995 byl známý jako Pohár Federace a pořádá 

jí Mezinárodní tenisová federace. Jedná se o týmovou soutěž v ženském tenise, je hraná 

v podobě světového poháru ( The World Cup of Tennis). Od února 2019 až do listopadu 

probíhá 57. ročník. Tenistky České republiky jsou obhájkyně  trofeje, kdy porazily hráčky 

Spojených Států 3-0 na zápasy v pražském finále. Tímto titulem získaly tak jedenáctou 

trofej. Andrea byla součástí Fed Cupového týmu v roce 2012 a 2014.  6

 FedCup je pro Andreu úžasný koncept. Je to neskutečný způsob, jak přivést českým 

divákům a fanouškům tenis přímo před oči do České republiky. „To co předvádí češky 

v posledních šesti letech je uníkátní a legendární.” (15, str. 54)  Tým vždy vede jedna až 

dvě nejlepší tenistky současnosti. Jednu dobu to byla Petra Kvitová, která v té době 

vyhrála Wimbledon, poté se  přidala Lucie Šafářová, Karolína Plíšková, nebo Barbora 

Strýcová. Český tým se měl vždy o co opřít. Kdysi to byla ve čtyřhře právě Andrea 

Hlaváčková s Lucií Hradeckou, v součastnosti to je Kateřina Siniaková s Barborou 

Krejčíkovou. Tým je složený z tak variabilních hráček, že musí být úspěšný.  7

3.-4. listopadu 2012, Praha 

8.-9. listopadu 2014, Praha 

Spoluhráčky: Petra Kvitová, Lucie Šafářová, Lucie Hradecká 

 Fed Cup - Fed Cup Format. Fed Cup – The World Cup of Tennis [online]. Dostupné z: 6

https://www.fedcup.com/en/organisation/fed-cup-format.aspx

 Fed Cup - Statistics. Fed Cup – The World Cup of Tennis [online]. Dostupné z: https://7

www.fedcup.com/en/statistics/champions.aspx
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Soupeřky roku 2012 (Srbsko): Ana Ivanovičová, Jelena Jankovičová, Bojana Jovanovská, 

Aleksandra Kruničová 

Výsledek: 3:1 

Soupeřky roku 2014 (Německo): Angelique Kerberová, Andrea Petkovicová, Sabine 

Lisická, Julia Gorgesová 

Výsledek: 3:1 

Obrázek č. 7 

Obrázek č. 8 
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Finále Fed Cupu v roce 2012 v Praze. 

(zdroj: rodinné album Andrey S. Hlaváčkové)

Finále Fed Cupu v roce 2012 v Praze. 

(zdroj: rodinné album Andrey S. Hlaváčkové)



4.9.3.LOH 

4.9.3.1.LOH Londýn 

5. srpna 2012, Londýn- Spojené království  

Spoluhráčka: Lucie Hradecká 

Soupeřky ve finále: Serena Williams, Venus Williams 

Výsledek: 4-6, 4-6  

Stav: Stříbro 

 Letní olympijské hry v Londýně se konaly ve dnech 27. července a ukončení her 

bylo 12. srpna. Na hrách bylo rozdáno 302 medailí ve 26 sportech. Olympisjké hry se 

v Londýně v novodobé historii uskutečnily třikrát. Předtím se zde olympijské hry konaly 

v letech 1908 a 1948. 

 Tradične se v Londýně po ukončení olympisjkých her konaly paralympijské hry 

v termínu od 29. srpna do 9. září 2012. Česko vypravilo do Londýna veliký počet 

sportovců. Naši olympionici v Londýně získali celkem 11 medailí. Mezi zlaté medailisty 

patřila Miroslava Knapková (skif), David Svoboda (moderní pětiboj), Barbora Špotáková 

(oštěp), a Jaroslav Kulhavý (horská kola).  8

 Andrea říká: „Příprava na OH začíná tím, že závodník začne myslet na to, že se 

chce kvalifikovat.“ (15, str. 54) V tenise se hráči automaticky kvalifikují na Olympijské 

hry, když jsou rankingově do desátého místa. 

 Před LOH v Londýně 2012 neprobíhaly nijak zvláštní přípravy, už jen pro to, že 

nebyla od nich velká očekávání. Nominovaly se úplně na poslední chvíli. Pro Andreu 

s Lucií to byla o to větší pohádka. Tenisový turnaj na LOH byl výjmečný už jen díky tomu, 

že se tyto hry konaly na travnatých dvorcích ve wimbledonském tenisovém areálu All 

England Lawn Tennis and Croquet Clubu. Turnaj se konal od 28. července do 5. srpna. 

Do Londýna Andrea odlétala těsně před samotným zahájením. Jelikož nebyla předtím 

vůbec v Praze, věci a oblečení, které se každoročně na olympijské hry dostávají, ji přivezli 

až na místo konání. „Bylo to celé narychlo, takže žádné zkoušky neprobíhaly.” (15, tr. 54) 

Po příletu se zúčastnila prohlídky sportoviště, olympijské vesnice a lehkého tréninku.  

 Olympic.cz > Londýn 2012. 301 Moved Permanently [online]. Copyright © ČOV 2018 8

[cit. 22.04.2019]. Dostupné z: https://www.olympic.cz/olympiada/57--londyn-2012
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Prostředí ve wimbledonu a travnatý povrch má Andrea nejraději. Travnatý povrch 

je Andrein nejoblíběnější. Vyhovuje ji to na její rychlou hru plných “slajsů” 

Všechny tenistky, které se těchto Olympijských her taktéž zůčastnily: Klára Koukalová, 

Petra Cedkovská, Lucie Šafářová a Lucie Hradecká, držely na Olympisjkých hrách 

pospolu. Společně po čas her sdílely jeden velký byt. Navzájem se podporovaly, chodily 

si fandit a společne v olympisjké vesnici trávily veškerý čas. Jediná Petra Kvitová se k ním 

nepřipojila, pobývala blíže k All England Clubu. Z olympijské vesnice bylo o dost 

náročnější dojíždění. Cesta trvala jen tam hodinu a půl. Během dne to bylo celkem náročné 

cestování. Sama Andrea mi sdělila, že na konci turnaje byla i díky tomuto náročnému 

cestování naprosto vyčerpaná. „Ničeho ale nelituju, byl pro mě jeden z nejhezčích zážitků  

mé kariéry.” (15, str. 54)  Právě i proto, že mohli pobývat v olympijské vesnici s ostatními 

účastníky her. 

Zajímavostí je, že tenisté nemuseli dodržovat wimbledonskou tradici. Nemuseli se tak 

odívat do bílého oblečení. Naopak doporučené byly oděvy obsahující státní barvy 

účastníků. 

Obrázek č. 9 
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LOH Londýn: Andrea S. Hlaváčková (vlevo) s otcem Janem Hlaváčkem (uprostřed) a 
Lucií Hradeckou (vpravo). 

(zdroj: rodinné album Andrey S. Hlaváčkové)



4.9.3.2.LOH Rio de Janeiro 

13. srpna 2016, Rio de Janeiro- Brazílie 

Spoluhráčka: Lucie Hradecká 

Soupeřky: Barbora Strýcová, Lucie Šafářová 

Výsledek: 5-7, 1-6 

Stav: 4. místo 

 Další letní olympijské hry se konaly v Brazílii v Riu de Janeiru. Hlavním místem 

pro hry byl zvolen stadion Maracanã. Hry se konaly ve dnech od 5. srpna 2016 

a k ukončení her pak došlo 21. srpna 2016. Těchto her se účastnil rekordní počet zemí, 

které mezi sebou soutěžily ve 28 sportech, a to na 35 sportovištích. Tuto olympiádu 

ovlivnil virus zika, kvůli kterému do Ria nepřijeli někteří sportovci, z Čechů to byla 

například Karolína Plíšková a Tomáš Berdych.  9

 Na tyto olympisjké hry už fasování oblečení probíhalo. Vždy se tato událost koná 

v Praze.  Jsou tam pozvaní všichni čeští sportovci, které se na olympisjké hry nominovali. 

Vždy k tomu probíhá veliká propagace, focení na sociální sítě. Lidé a fanoušci mají 

možnost vidět do zákulisí. Toto oblečení se musí nosit v olympisjké vesnici a v jiném 

oblečení, než v tom fasovaném je nikdo nesmí vidět. Jakákoliv jejich osobní značka, 

ve které by je někdo zahlédl je proti olympijské smlouvě. Existuje vyjímka pro sportovce, 

že  ten svůj daný zápas, nebo trénink můžou odehrát ve svém sponzorkém oblečení. 

Andrea měla v Londýně sportovní značku Nike a v Riu Adidas. Jakmile se ale po tréninku, 

nebo zápase vrací do vesnice, musí se převlíct do olympijského oblečení.  Sportovci tím 

propagují olympisjkou značku, což byla ALPINEPRO. „Dostali jsme takové ty šílené české 

pantofle…. sandály.” (15, str. 54) 

 Andrea Hlaváčková si na začátku přípravy stanovila s trenérem a spoluhráčkou 

Lucií Hradeckou výhledový cíl, tím byla účast a kvalifikace na LOH. Český tenisový svaz 

by je jinak nenominoval, nebyly jejich přímou volbou. Ačkoliv tuhle informaci lidé moc 

nevěděli. Hlavním cílem bylo, se umístit do desátého místa na žebříčku WTA. Andreina 

 Olympic.cz > Rio de Janeiro 2016. 301 Moved Permanently [online]. Copyright © ČOV 9

2018 [cit. 22.04.2019]. Dostupné z: https://www.olympic.cz/olympiada/60--rio-de-
janeiro-2016
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příprava probíhala intenzivněji, než obvykle. Už jen díky tomu, že tam jely jako favoritky 

na medaily. Na tomto turnaji se dostaly až do semifinále, kde mohly hrát o postup 

do finále. Byly blíže k možnému titulu, nebo obhájení druhého místa z roku 2012. Osud 

jim ale nakloněn nebyl.  

V tomto utkání se udál takový incident. Píše se o tom jako jeden z nejsilnějších příběhů 

Olympiády v Riu de Janeiru. Kdy Andrea Hlaváčková byla spolu s Lucií Hradeckou 

na mečbolu o postup do finále olympijských her. V semifinále hrály proti švýcarské 

tenisové legendě Martině Hingisové a Timee Bacsinszké. Martina Hingisová ji trefila u sítě 

přímo do oka a způsobila ji frakturu na očním oblouku. Z možného finále bylo nakonec 

čtvrté místo. O bronzovou medaily nastoupila Andrea s Lucií proti krajankám Lucii 

Šafářové a Barboře Strýcové. Byl to velice náročný zápas, už jen kvůli tomu, že Andrea 

strávila celou noc až do pěti do rána v nemocnici na CT hlavy a rentgenech. „Měla jsem 

neuvěřitelný servis od těch, kteří byli ve čtyři hodiny ráno vzhůru.” (15, str. 54) V řešení 

bylo i to, zda- li Andrea půjde na operaci ten daný večer, nebo až po návratu do Česka. 

Další ráno se probudila s naprosto oteklým okem. Na zápas Andrea nastoupila, ikdyž jí to 

nikdo nedoporučoval. Z počátku hrály celkem dobře, byly uvolněné, nic se od nich 

neočekávalo a dostaly se tak do vedení. Andrea bohužel nemohla jít naplno do úderů, tlačit 

soupeřky a rychle reagovat. Měla strach z každého míče, který kolem ní letěl. Chtěla 

nastoupit, aby si později nevyčítala, že to vzdala. „Doufala jsem v zázrak, který se nestal.” 

Ve finále prohrály 5-7, 1-6. „To že jsme hrály proti češkám, to na mé náladě moc 

nepřidalo. Je to pro mě jeden z nejbolestivějších zážitků mé kariéry.” (15, str.54) Na raketě 

měly stříbrnou, nebo zlatou medaily. Nakonec z toho byla “bramborová”.  „Alespoň 

medaile zůstala v Česku”, říká Andrea.  (15, str.54) 

Co si o celé kauze myslí Andrea? 

„Myslím si, že to bylo napsané někde ve hvězdách, že nemám odjet z Ria s medailí. Protože 

dostat míčem do hlavy, spíše přímo do oka a způsobit mi frakturu očního oblouku a 

nalomit mi nos, to se jen tak nevidí. Přisuzuji to spíše tomu, že s mou parťačkou Lucií 

Hradeckou jsme na ten mečbol byly neskutečně svázané a nervozní, šlo nám v ten moment 

o hodně. Lucka to Hingisové extrémně nahrála a já jsem extrémně pomalu zareagovala. 

Přisuzuji to naší chybě, než že by mě Hingisová cíleně chtěla trefit do oka. V takový 

moment chce samozřejmě člověk trefit soupeře, ale nemíří úmyslně přímo do hlavy.  

�33



Nejvíce tehdy o tom spekulovali novináři, jestli to bylo úmyslné, nebo ne. Beru to jako 

vlastní chybu a celkově chybu mého týmu.” (15, str. 54) 

Obrázek č. 10 

4.10.Turnajový život 
 Andreiny oblíbený turnaj , nebo pro ní jeden z nejkrásnějších turnajů v roce 

je Wimbledon. Wimbledon je nejstarší a nejslavnější tenisový turnaj na světě, založen byl 

roku 1877. Patří do jednoho ze čtyř událostí nejvyšší kategorie Grandslamu, každoročně se 

odehrává na přelomu června a července v All England clubu v jihozápadní londýnské části 

Wimbledon. Wimbledon se hraje na travnatém povrchu, což je i Andrein nejoblíbenější 

povrch a tento turnaj je pro ní takový tenisový svátek. Zajímavostí tohoto turnaje je, 

že od roku 1995 platí pravidlo zcela bílého stejnokroje. Pokud hráč nenastoupí na zápas 

v bílém oblečení, může být diskvalifikován. Typické i pro tento turnaj je podávání jahod 

se šlehačkou, spotřebuje se přibližně 28 tun na jeden ročník. V neděli předělující první 

a druhý týden se tradičně nehraje. Tam by Andrea mohla jezdit do smrti a každý rok se nad 

tím nadchnout a užít si tu neuvěřitelnu a nezapomenutelnou atmosféru.  Celkově má ráda 10

všechny turnaje (ikdyž se pro ni každý rok opakují už šestnáctým rokem). Velmi ráda má 

 The Championships, Wimbledon 2018 - Official Site by IBM. 302 Found [online]. 10
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Andrea S. Hlaváčková po incidentu s Martinou Hingisovou. 

(zdroj: rodinné album Andrey S. Hlaváčkové)
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i Australia open, který se odehrává na začátku roku. „Tam je pořád teplo, skvělé prostředí, 

lidé, jídlo a všechno je tam takové milé.” (15, str. 54) Takže i tento turnaj řadí hodně 

vysoko.  

 Potom má velmi ráda turnaje po Evropě, protože má pocit že je pořád blízko 

domova. Andrea cestuje po turnajích se svým týmem, což je trenér a fyzioterapeut. Nemá 

ráda kolem sebe velký tým lidí, jako například Petra Kvitová (je česká tenistka, která 

do profesionálního tenisu vstoupila v roce 2006. Na okruhu WTA vyhrála dvacet šest 

turnajů ve dvouhře žen. Na nejvyšší grandslamové úrovni získala dva tituly), která cestuje 

s týmem, který se skládá ze šesti lidí. Na poslední turnaj do Singapuru nemohl trenér, tak 

vzala Andrea svou maminku Janu a nejlepši kamarádku Michaelu. Mezi turnaji Andrea 

tráví čas většinou na Floridě, což je pro ní takový druhů domov. Při delších pauzách, které 

bývají mezi Americkými turnaji, pobývá tam, kde její manžel. Andrey manžel je Ital 

Fabrizio Sestini. Je to bývalý italský tenista, který se však tomuto sportu pracovně věnuje 

dodnes. Pracuje jako manažer pro světovou organizaci WTA, kdysi pracoval pro ATP. Tato 

organizace, která se stará o nejlepší tenisty světa. Právě ma tenisovém okruhu se s Andreou 

seznámili. Jinak se vždy snaží vrátit mezi turnaji do Evropy, ať už domů do Plzně, kde 

vyrůstala od mala s rodiči a později měla vlastní byt v Parkhotelu na Borských Polích. 

Nebo do Prahy, kde má taktéž byt. Občas zavítá i do Monaka, kde má Andrea svou 

rezidenci. Volný čas tráví nejraději s rodinou, manželem a kamarády.  

 Andrea nalétá kolem kolem šedesáti letů ročně. Když skončí sezóna, která končí 

turnajem mistryň v listopadovém termínu, nejraději odlétá někam za surfingem. Surfing 

miluje její manžel Fabrizio, Andrea spíše přihlíží a odpočívá na pláži. Nejraději by na 

žádnou dovolenou odlétat po sezóně nepotřebovala pobývala doma v Praze. Za poslední 

dva roky se domů ale dostává častěji. Dříve jak kombinovala dvojhru i čtyřhu, tak na to 

nebyl koro vůbec žádný čas. Domů se dostala jen 4x až 5x za rok. Momentálně poslední 

dva roky se domů dostane skoro každý dva měsíce alespoň na cvhíli. 
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4.10.1.Rituály a talismany 
 Rituály nemá na každém turnaji vždy stejné. Rituál si v průběhu toho daného 

turnaje vždy vytvoří. Nejčastější zvyky jsou například chození na stejný záchod, do stejné 

sprchy, nebo jí podobná jídla po čas turnaje. Spíše to bere jako zvyky, nechce tomu říkat 

vyloženě rituály, nerada je pověrčivá. Jídlo, nebo způsob jak chodí spát, ským tráví večery, 

to je spíše že si na něco zvykne, co jí vyhovuje a má to ráda. Když to funguje, tak 

to nechce měnit. Když má tyto své vytvořené zvyky, nedoléhá na ni taková nervozita. 

 Jiné je to při daných zápasech. Andrea se mi svěřila, že se nechala v tomhle lehce 

svést Barborou Strýcovou, se kterou momentálně hraje čtyřhry. Barbora Strýcová 

je Andrey největší soupeřka od dětství. Barbora je česká profesionální tenistka a bronzová 

olympijská medailistka z ženské čtyřhry Riodejaneirských her 2016. Na turnajích okruhu 

WTA vyhrála dvacet čtyři titulů ve čtyřhře a dva ve dvouhře. Poslední sezónu roku 

2017/2018  s Andreou tvořily deblový pár. Při jejich čyřhře má Barbora takový zvláštní 

nástup z lavičky na kurt, kdy chodí do pravého úhlu. Andrea si zas oblíbila chodit 

po spojnicích lajn na tenisovém dvorci. Když se obě při čtyřhře zvednou z lavičky, tak 

každá jde úplně na jinou stranu. Musí si obě oběhnout svoje čtyři místa , „musíme 

si navzájem dávat přednost, aby jsme se nesrazily.” (15, str. 54) Když o tom někdo neví, 

tak v televizi si toho člověk nevšimne. „Doufám, že když jsem ti svěřila tuhle informaci, 

tak snad si po téhle tvé práci toho lidé nezačnou všímat a nebudou nás mít za blázny”, říká 

Andrea. (15, str. 54) Jeden rituál Andrea má už dlouhou dobu. Při čtyřhře musí sedět blíže 

k empiru, než její spoluhráčka. Na empiru sedí hlavní rozhodčí, který píská tenisové 

zápasy.  

 Také nosí na tenisové tašce různé přívěšky z turnajů. Většinou jsou to přívěšky 

různých grandlasmů, olympiád a jiných turnajů. Potom nosí v tašce “Cookiho” kterého 

dostala od své maminky. Ten má u sebe na každý zápas. Také pokaždé, když je Andrea 

na nějakém turnaji, tak její maminka Jana sbírá čtyřlístky a posílá jí je fotkou přes MMS 

pro štěstí. 

 Jelikož je tenis zejména o psychice, tak i Andrea před několita lety vyhledala 

sportovní psycholožku Evu Šauerovou. Spolupráce sní trvala tři roky, poté spolupráce 

vyprchala. Sama psycholožku potřebovala čím dál méně, nebo spíše tomu přestávala tolik 
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věřit a nevyhledávala to. Nejvíce ji po psychické stránce pomohl Tomáš Petera, jak jsem 

již zmiňovala. 

 V tenise je možné vše, proto si hráčky často berou medical time out, což 

je přestávka na ošetření. Přestávka může trvat tři minuty a musí být povolena vrchním, 

nebo hlavním rozhodčím. Často právě toto ošetření bývá zneužíváno na rozhození soupeře. 

Samozřejmě tomu tak není vždy, ale mnoho hráček toho využívá. Andrea si ho nikdy 

nevyžádala, bez toho, aby ji něco bylo. Odchazí raději po setu na toaletu, uklidnit se. 

„Tenisový zápas je taková bitva, kde se používají různé věci, ale medical-time out ráda 

nemám, nerada si hraju se svým zdravím.” (15, str. 54) 

4.10.2.Rivalita na tenisovém okruhu 
 Na tenisovém okruhu je rivalita obrovská. Objevuje se jak mezi ženami, tak mezi 

muži. Nachází se tam spousta typů osobností, situací a celkově vztahů. Andrea si myslí, 

že některé holky typu Garbine Muguruza (je španělsko-venezuelská profesionální tenistka 

a mezi zářím až říjnem 2017 čtyři týdny světová jednička ve dvouhře žen), nebo Maria 

Sharapova (je ruská profesionální tenistka, stříbrná olympijská medailistka z Londýnských 

her 2012 a bývalá světová jednička ve dvouhře, která na čele strávila 21 týdnů) chtějí 

opravdu jen hrát tenis, s nikým se nebavit a bojovat proti ostatním. Některé to vedou až do 

takových extrémních situací, že vůbec s nikým nekomunikují a mají problém i pozdravit. 

Poté jsou na okruhu holky, které jsou hodně milé jak na tenisových turnajích, tak 

v soukromém životě. Například Darja Kasatkinová (je ruská profesionální tenistka 

a juniorská šampionka French Open 2014), Caroline Wozniacki (je dánská profesionální 

tenistka polského původu, vítězka Australian Open 2018 a bývalá světová jednička 

ve dvouhře žen, kterou se poprvé stala v říjnu 2010 jako dvacátá v pořadí a první 

ze Skandinávie), Elina Svitolina (Juniorská šampiónka z French Open a vůbec první 

hráčka z Ukrajiny v elitní světové desítce žebříčku WTA) to jsou holky, které na tenisovém 

dvorci by nechaly duši. Mají v sobě obrovskou rivalitu proti soupeřkám, ale mimo kurt 

tohle vůbec neřeší. Nejhorší je pro Andreu hrát proti holkám, které zná velmi dobře. Není 

ji vůbec příjemný hrát například proti Lucii Hradecké (Lucie je česká profesionální 

tenistka, která na okruh WTA vstoupila v roce 2004. Spolu s Andreou Hlaváčkovou 

vyhrála ženskou čtyřhru na French Open 2011 a ženskou čtyřhru na US Open 2013. Obě 

hráčky se probojovaly také do finále Wimbledonu 2012, kde je zdolaly Venus a Serena 
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Williamsovy) , nebo proti Lucii Šafářové ( Lucie je česká tenistka, bronzová olympijská 

medailistka v ženské čtyřhře z riodejaneirských her 2016, pětinásobná deblová vítězka 

Grand Slamu a v roce 2017 světová jednička ve čtyřhře). S Lucií Hradeckou spolu hrály 

kdysi čtyřhy. Po deblové stránce se rozešly po roce 2013 a od té doby se nebaví tolik, jako 

dříve. V tomhle Andrea dost těžko oddělí osobní stránku od herní. Přijde ji, že oni s tímhle 

nemají vůbec problém. Tím pádem se Andree proti nim hraje dost těžko. Její oblíbené 

hráčky jsou ty, se kterými má pozitivní bilance. 

 Nejraději mí turnaje, kde jsou muži i ženy. Převážne to jsou pouze grandslamy.  

Bývá tam daleko více lidí, více těch se kterými rivalitu člověk nemá. Celkově na 

společných turnajích převládá dobrá nálada. Pozná tam i mnoho nových lidí. Muži s sebou 

na turnaje často berou své manželky, nebo přítelkyně. Horší to mají ženy, když nemůžou 

vzít své manžely, kteří mají své vlastní zaměstnání. Samozřejmě jsou vyjímky, tak to má 

například Dominika Cibulková (je slovenská profesionální tenistka a vítězka Turnaje 

mistryň 2016), se kterou jezdí její manžel na každý turnaj. Stal se tak jejím manažerem. 

V tomto případě s nimi muži jezdí a zároveň vedle nich pracují. Tohle bylo pro Andreu 

a Fabrizia snažší, jelikož se s Andreou seznámili už v tenisovém světě a Fabrizio podobnou 

práci dělal. Fabrizio Sestini dělal na ATP 10 let manažera, poté dělal sólo manažera firmě 

Lagardere a momentálně dělá už třetím rokem manažera ve WTA. 
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 Po H+H, jak si Andrea říkala s Lucií Hradeckou, přišla její deblová partnerka 

plzěňská rodačka  Barbora Strýcová. Jejich první společný turnaj byl v Madridu 2018. Na 

tomto turnaji se jim hned začalo společně dařit a došly až do semifinále. Po tomto turnaji 

se domluvily na další spolupráci. Ovládly turnaje v Pekingu a New Havenu. Také společně 

došly do semifinále Roland Garros, v dalších třech finále a pak na Turnaji mistryň.  

Začaly si společne říkat Angry Birds “naštvaní ptáci”. Angry Birds je počítačová hra, 

později se tato hra přenesla i na filmová plátna. Říkají si tak i protože začáteční písmena 

této hry se shodují se začátečními písmeny jejich jmen. A- Andrea,  B- Barbora.  

 Tato rozverná přezdívka vznikla v průběhu turnaje v Madridu, kde našly mezi 

sebou takový souznění, který je vede dopředu na tenisovém dvorci. Andreiny trenér Diego 

Dinomo, který ji v té době trénoval řekl, že na kurtu vypadají opravdu naštvaně a divoce. 

Navzájem se na kurtu povzbuzují, dalo by se říci že až negativní emocí. Andree s Barborou 

tato přezdívka „Angry Birds" opravdu sedí. „Prý jsme takový ostrý ptáčata,“ líčila Anrea 

Sestini Hlaváčková. (15, str. 54)  

 Přezdívka vznikla i z toho důvodu, že Barbora Strýcová patří na okruhu 

ke vzrůstově menším. Barbora měří pouhých 164 centimetrů, Andrea měří 175 centimetrů. 

Většinou se výška v ženském tenisu pohybuje okolo 180 centimetrů.  

Andrea s Barborou se tak začaly prezentovat i na sociálních sítí. Barbora na turnaj mistryň 

přivezla společná trička a navzájem si rozdělili postavy z filmu. Nazývají se podle toho, 

kdo koho nejvíce charakterizuje. Andrea- je jako vůdčí pták “Red Bird”, v češtině 

“ Rudohněv” , Barbora- pták, který pořád někde běhá “ Yellow Bird- Chuck”, v češtině 

“ Žluťas”. Barbory trenér- rozvážná postava “ Mighty Eagle”, v češtině “ Orel Vazoun” 

a Andrey trenér- hodně mluví, rozdává rady “ Black Bird- Bomb”, v češtině “ Bombas”.  

Celý tým, který s Barborou a Andreou jezdí po turnajích májí společná trička. 

 Plzeňská tenisová dvojice začala tuto přezdívku tak aktivně používat, že se chytla 

i mezi tenisovými fanoušky. Zpráva o novém pojmenování českého páru se dostala 

až k samotným tvůrcům oblíbené hry Angry Birds, kteří se nyní pokusili tenistky 

kontaktovat přes sociální sítě. 
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„Vaše přezdívka se nám hrozně líbí. Můžeme se s vámi nějak spojit, abychom vaši 

kreativitu dokázali ocenit?“ stojí na twitterovém účtu Angry Birds. 

Zprávy si jako první všimla Andrea Sestini Hlaváčková, která na Twitteru reagovala. 

„Báro, vidíš, co vidím já?“ napsala překvapená elitní česká deblistka. 

Uvidíme, jak se tato možná spolupráce s tvůrci světoznámé videohry vyvrbí. Andrea 

Sestini Hlaváčková s Barborou Strýcovou se v těchto dnech připravují na vrchol sezony, 

kterým bude Turnaj mistryň v Singapuru, kterého se zúčastní hned sedm českých 

tenistek.  11

Obrázek č. 11 

 [online]. Copyright © Česká sportovní [cit. 21.04.2019]. Dostupné z: http://11

www.tenisovysvet.cz/article/detail/7739--prezdivka-ktera-frci-ceske-ostre-ptacata-
kontaktovali-tvurci-angry-birds
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Andrea S. Hlaváčková (vlevo) s Barborou Strýcovou 
(vpravo) na turnaji v Singapuru jako “Angry Birds”. 

(zdroj: instagram Andrey S. Hlaváčkové)
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4.11.Nadace  12

 Andrea roku 2012 si založila svůj nadační fond Andrey Hlaváčkové. Kvůli němu 

vlastně vznikl před sedmi lety její Facebook. Nápad Andrea dostala o rok dříve, v roce 

2011 kdy chtěla dát pryč své tenisové rakety a tenisový bágl. "Chtěla jsem se zbavit 

nějakých raket a raketového báglu. Říkala jsem si, že by bylo fajn to dát nějakému 

fanouškovi, vznikla z toho myšlenka, že bych za to mohla dostat peníze a ty že by mohly 

jít na nějakou dobrou věc.” Tenisový bágl vystavila na Facebook a koupil si ho nějaký 

fanoušek za tři sta eura. Ten mu poté osobně předala na French Open. Poté přišla 

olympiáda v roce 2012, se kterou přišel obrovský boom. Rozprodala celou olympijskou 

kolekci, něco měla od holek i dvakrát, takže to Andrea musela zlegalizovat, udělat nadační 

fond, aby to mělo všechny právní náležitosti, založila i webové stránky. 

 Shromažďováním finančních prostředků a jiných hodnot pomáhá rodinám a dětem 

s postižením, následně rovněž napomáhá integraci mladým handicapovaným lidem 

ve společnosti. Podporujerovněž komplexní rehabilitační a výchovně vzdělávací péči 

o handicapované děti. Jedná se o organizování dražeb soukromého majetku a různá 

vybavení předních českých sportovců, kteří se zapojili do jejího projektu. 

 V rámci dražby prodává věci, suvenýry z tenisových cest po světě. Jsou 

to například podepsané ručníky z grandslamů od slavných hráčů, kšiltovky, podepsané 

tenisové míče a podobně. Andrea například prodávala podepsanou raketu Sereny 

Williamsové, nebo podepsané boty Marie Šarapovové. Měla i tričko od Tomáše Berdycha, 

nebo hokejové a cyklistické dresy. Do dražeb se přidal například i nejlepší český silniční 

cyklista současnosti Roman Kreuziger. 

 Andrea poskytla v minulosti výtěžky z dražeb sportovního vybavení nově 

vzniklému Centru Hájek, které se v Plzeňském kraji zaměřuje na pomoc rodinám, 

vychovávajícím děti s postižením. Centrum Hájek umožňuje rozdělit náročnou péči 

o handicapované dítě mezi rodinu a stacionář, takže snižuje psychickou a fyzickou zátěž 

všech členů takové rodiny. Nasbírané peníze ale Andrea neposílá na účet organizacím, 

vždy sama koupí nějakou užitečnou věc. Většinou to bývají různá polohovací lehátka, 

 Nadace - Andrea Hlaváčková - olympijská medailistka a vítězka Grand Slamu. Andrea 12

Hlaváčková - olympijská medailistka a vítězka Grand Slamu [online]. Dostupné z: http://
www.andreahlavackova.com/cz/marketing/nadace/
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matrace, invalidní vozíky, nebo i speciálně upravený hudební nástroj. O nadaci se Andrea 

stará spolu se svou sestrou Janou Hlaváčkovou, která se stará o právní věci a Andrea 

se stará o prodej věcí. Většinou přes sociální síťe. 

4.12.Akademie  13

 Akademie probíhá pod záštitou Andrey Hlaváčkové na tenisových kurtech TK 

Slavia Plzeň. Tento klub vychoval nemalé množství kvalitních hráčů a reprezentantů ČR. 

Tenisová akademie je určena pro děti ve věku od 5 let. Celá příprava dětí je zaměřena 

především na celkový rozvoj pohybových schopností a dovedností. Zahrnuje také postupné 

zdokonalování tenisové techniky, taktiky a psychické přípravy, která vede až k závodnímu 

(vrcholovému) tenisu. V současnosti je v tenisové akademii okolo 170 dětí, které jsou 

rozděleny na: 5 – 7 let předzávodní tenis a 8 – 18 let závodní tenis.  

 Andrea se kvůli své vytíženosti nestíhá o akademii starat. Stará se o to její otec Jan 

Hlaváček, který Andree podává informace. Andrea se do akademie dostane vždy tak 2x až 

3x do roka. Andrea vždy úpořádá dětský den, den otevřených dveří, případně si děti mají 

možnost vyzkoušet tenisový trénink s olympijskou medailistkou. Vždy se to snaží 

vymyslet tak, aby ji děti měly možnost potkat, případně si odnést nějaký autogram. 

4.13.O2 TV Sport 
 Andrea už třetím rokem spolupracuje pro O2TV- SPORT. Tato spolupráce napadla 

Ondřeje Novotného a Andreu, když byla v jeho pořadu “Tak určitě!”. Pro tuhle televizy 

natáčí videoblogy z prostředí  turnajů a ze zákulisí. Natáčí i různé rozhovory, tréninky 

slavných hráčů, nebo z různých tenisových akademiích. Videoblog Andrea natáčela 

i v areálu IMG Academy Nicka Bollettieriho, kterým prošli špičkoví hráči, jako například 

Serena Williams, Jim Courier, Andre Agassi, Monica Seles a mnoho dalších. S tímto 

jí pomáhá Go-Pro kamera, je jejich ambasadorkou. Většinou si vše Andrea stříhá sama. 

Je pouze na ní co ten daný týden, nebo turnaj bude natáčet. Natáčí například průběh svého 

tréninku, nebo tréninky ostatních slavných hráčů. Fanoušky často zajímá i prostředí, jaké 

mají hráči šatny, kde se stravují, kde bydlí. Tím vším Andrea fanoušky provází 

 Regionální plzeňská tenisová akademie – TK Slavia Plzeň. TK Slavia Plzeň – Tenisový 13

klub Slavia Plzeň [online]. Copyright © 2017 [cit. 21.04.2019]. Dostupné z: https://
www.tkslaviaplzen.cz/akademie/
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prostřednictvím videoblogu, natáčí často i živě prostřednictvím sociálních síťí. Andrea by  

by se ráda po kariéře věnovala jako reportérka sportovním médiím. Postupně se snaží 

věnovat věcem, které by ji na to mohly připravit. 

 Před šesti lety začala psát pro časopis Tennis Arena. Nejprve články, poté vlastní 

blog. Dělala rozhovor například s Bethanií Matekovou-Sandsovou o Fed Cupu. Psaní ji 

postupem času nenaplňovalo, nejde ji gramatika a vždy to posílala ve špatném stavu. Bylo 

to velice náročné i ohledně uzávěrek. Zkušenost to pro Andreu byla obrovská. Dělala 

rozhovory s Rafaelem Nadalem, Novakem Djokovičem a dalšími tenisovými špičkami. 

Rozhovory s nimi nebyly vůbec snadné, už jen kvůli tomu, že se s snimi zná dlouhá léta. 

Najednou před nimi stojí s mikrofonem, vše musí mít do detailu připravené a být seriózní. 

Ze začátku se často musela hlídat, kontrolovat zda funguje diktafon, který ji vůbec 

neposlouchal. Byla to pro ni veliká dřina a musela na sobě hodně pracovat. Na jejíchž 

začátcích ji pomáhala Barbara Schettová, bývalá hráčka a nyní tenisová expertka stanice 

Eurosport. Radila ji co má dělat a jak využívat kontakty. Je důležité získavat kontakty 

a budovat si cestu během kariéry. Andree nikdo z tenisových hráčů rozhovor nikdy 

neodmítl. Jak sama říká „v tomto ohledu je jednodušší být holka, myslím, že Novak 

Djokovič by si jen tak pro někoho volné odpoledne nenašel.” (15, str. 54) 

 Andrea si i poprvé zkusila komentování pro BBC Radio. Poprvé si ji otestovali 

v Austrálii na Australia Open. Poté o ni měli zájem v Indian Wells, US Open i na 

Wimbledonu. Je to pro ni brovská zkušenost. Všechno je živé vysílání, komentuje se to 

v britské angličtině, nesmí být ani chvíli ticho.Větší zkoušku si Andrea najít nemohla.  
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4.14.Současný život 
 Andrea momentálně žije se svým manželem Fabriziem Sestinim, se kterým se již 

v roce 2014 zasnoubila. Za něj se provdala 3 roky poté 22. června 2017. Svatba se konala 

v malebném prostředí golfového Greensgate Golf Clubu Dýšina u Plzně. Obřad přímo 

na travičce golfového hřiště proběhl v češtině i angličtině, manželský slib oba navíc museli 

složit i v řeči toho druhého. Z tenisového okruhu dorazila bývalá hráčka Klára Koukalová 

a Andrey bývalá deblová partnerka Maďarka Babos. S manželem se seznámila v Austrálii, 

během turnaje Australia Open „byla to láska na první pohled.” (15, str. 54) Nyní jsou 

spolu devět let, dva roky jsou manželé. Příjmení si první vzala po manželovi Sestini 

a druhé si ponechala své. V Itálii se příjmení nemění. Chvíli Andrea přemýšlela, že si 

vezme příjmení po manželovi pouze Sestiny, ale poté jí bylo líto zahodit to své. Má to jako 

svou “značku”, kterou si v průběhu kariéry vytvořila. Chtěla, aby si ji lidé pamatovali jako 

Sestiny Hlaváčkovou. Andrea se na kurtech objevila naposledy v polovině prosince, kde 

se zúčastnila České extraligy. Poté měla přihlášený turnaj v Melbourne, ze kterého se však 

odhlásila. Také se Andrea po deseti letech nezúčastnila Australského grandslamu. 

 Nyní v únoru roku 2019 Andrea oznámila těhotenství. Také oznámila pohlaví, bude 

to holčička. O tuto novinku se podělila na tiskové konferenci. Byla připravená, že ji 

miminko odsune z tenisového prostředí, zatím kariéru ukončit nehodlá. Andrea by se ráda  

po porodu vrátila do tenisového prostředí, “zmrazí” si tak svůj žebříček. Nazývá se to 

status chráněné hráčky, slouží pro zachování odpovídající pozice v žebříčku při zranění, 

nebo při těhotenství. Je to velmi důležité pro přihlašování na turnaje. Status chráněné 

hráčky může získat každá tenistka z TOP 300, kterou zranění vyřadilo ze hry na nejméně 6 

a nejvíce 24 měsíců. 

Ochranu lze využít nejen při zranění, ale i při těhotenství. Pak se ale tenistka musí vrátit 

na kurty do 12 měsíců od porodu. Chráněná pozice v žebříčku bude ta, na které se hráčka 

pohybovala po posledním odehraném turnaji. Tenistky můžou chráněnou pozici využít pro 

8 turnajů, maximálně však po dobu 1 roku. Hráčka, která se po návratu znovu zranila, 

může po 3 měsících požádat o “zmrazení“ chráněné pozice až na jeden rok.  14

 Žebříček WTA – pravidla a bodování - Sportzoom.cz. Úvod - Sportzoom.cz [online]. 14

Copyright © 2019 [cit. 22.04.2019]. Dostupné z: http://sportzoom.cz/zebricek-wta-pravidla-
bodovani/
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„Už dříve jsem říkala, že až budu mít děti, nebudu se na tenisové dvorce po profesionální 

stránce vracet. Jenže nikdy nevíte, co vám život připraví. Takže momentálně pouze 

přerušuji svou kariéru a nechávám si otevřená zadní vrátka. V tuhle chvíli se k tomu 

neupínám, těším se, že budu maminkou.” (15, str. 54) 

 Zatím si Andrea cestování po turnajích s miminkem představit neumí. Andrea ani 

v pátém měsíci těhotenství nezůstává bez pohybu. „Minimálně jednou či dvakrát v týdnu 

si jdu zacvičit i se svou kondiční trenérkou. Akorát děláme jiné věci, které teď můžu“, líčí 

Andrea. „Baví mě tohle období. Mám to stejně jako v tenise, i ta cesta je cíl. Mám čisté 

svědomí. Dosáhla jsem skoro všeho, co se ve čtyřhře dokázat dá“,  pronesla. (15, str. 54) 

Obrázek č. 12 
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Andrea S. Hlaváčková a manželem Fabriziem 
Sestinim ve svatební den. 

(zdroj: instagram Andrey S. Hlaváčkové)



5. Rozhovor 

Chtěla by jsi po porodu cestovat s miminkem po turnajích ?

 „To je něco, čemu já bych se chtěla vyhnout. Nelíbí se mi, že by mé dítě mělo vyrůstat 

na tenisových turnajích. Teď nesoudím ostatní, jak Serena tak Azarenková mají například 

možnosti si s sebou vozit rodiny, pomocnice a děti mají absolutní servis. “ 

Jak bys tedy chtěla ukončit tenisovou kariéru?

 „Ideálně bych to chtěla udělat tak, že oficiálně oznámím konec kariéry a rozloučím 

se na kurtu. Ale taky se může stát, že se najednou rozhodnu, že už se na kurt nevrátím. 

I když bylo by krásné se rozloučit třeba na nějakém grandslamu, třeba ve Wimbledonu.” 

Plánovali jste miminko už delší dobu?

„Mé těhotenství nebylo lehkovážné rozhodnutí, přemýšleli jsme o tom poslední dvě tři 

sezony. Určitě rozhodl věk a pak i pozice, ve které má kariéra je. Dosáhla jsem téměř 

všeho, co se dá. Necítím to tak, že by mi něco chybělo. Chybí mi jen post světové jedničky, 

ale to je jen číslo. Pro mě byly důležité ty dílčí úspěchy a hlavně zisk olympijské medaile.” 

Co budeš teď dělat mimo tenis a rodičovských povinností?

„Využívám toho období, že netrpím silnými nevolnostmi a únavou. Snažím se věnovat 

aktivitám v televizi ve Sportstaru na Primě. Dělám reportáže a domlouvám si i projekty 

s jinými televizemi, protože bych se nechtěla chytit pouze jednoho. Přináší mi to podobné 

věci jako tenis, tedy adrenalin, stres a výzvy. A pořád jsem blízko sportu. Moc bych se třeba 

chtěl zúčastnit olympiády jako reportérka.” 

Už jste přemýšleli o tom, jak se bude dítě jmenovat, kde budete bydlet?

„Nad jmény přemýšlíme, máme nějaké favority, ale na to je ještě čas. Určitě ale vím, 

že chci mít veškerý servis kolem porodu v Praze a tady i budeme převážně bydlet. I kvůli 

mé práci. Musíme se ale také přesunout k manželovi a jeho práci, takže budeme 

i v Londýně.” 
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Na co se těšíš po tenisové kariéře? 

„Já se těším na všechno možné po kariéře. Hodně často si u něčeho řekneme, že tohle 

až po kariéře, přicházíme o hodně zážitků. Člověk nemůže jet kamarádům na svatbu, 

narozeniny, na nějaké sportovní a kulturní akce, protože je pořád pryč. Je i hodně míst, 

kam bych se chtěla podívat. Chci cestovat. Zdá se, že cestujeme, ale my každý týden 

absolvujeme totéž, každý rok se vracíme na stejná místa, stejné hotely. Málokdy 

se dostaneme mimo hotel a tenisové kluby, někam, kam bychom opravdu chtěli. Také 

všichni na mě doma tak trochu čekají, vlastně i ségra, která má  dvouletého chlapečka. 

To, jak roste, to mi také utíká. Opravdu vím, jak naložit s časem po konci kariéry.” 

 Momentálně se Andrea chce věnovat sportu skrze média, včetně komentování 

v angličtině. Věnuje se i aktivitám ve Sportstaru na Primě, také natáčí ruzné reportáže. 

Jednou by se v této roli ráda podívala například na olympijské hry. Trenéřina po konci 

kariéry jí moc neláká. Jediné, čemu by se ráda věnovala je její tenisová akademie. Tam by 

velmi ráda dojížděla a byla toho součástí. Ráda poradí mladým talentům na tenisovém 

dvorci,  ale konkrétně mít svého svěřence, nebo někoho vést nechce. 

 Mimo jiné začala chodit na hodiny tance k Marku Dědíkovi, který účinkoval 

v televizní show StarDance. Také by se Andrea ráda zlepšila ve vaření. Ráda totiž chodí 

do restaurací, takže vaření se předtím moc nevěnovala. Její maminka a sestra jsou výborné 

kuchařky, tak když bude potřeba, ráda se od nich něco přiučí. 

 Jelikož Andrea oznámila, že čeká holčičku, ráda by ji do budoucna vedla k tenisu. 

Je to pro holky jeden z nejvýhodnějšich sportů, který dokáže zajistit nějaký přivýdělek. 

Sama ale moc dobře ví, jak tenis je náročný sport po fyzické i psychické stránce. Prakticky 

se tomu musí přizpůsobit celý život. Byla by ráda, kdyby se prosadila alespoň jako 

tenisová trenérka, nebo na ligové úrovni. Je totiž velice obtížné se dostat mezi 

profesionály. Naopak říká, že pro kluky je zábavnější a snažší se prosadit  kolektivním 

sportu. Například v hokeji, nebo ve fotbale.  
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6. Diskuse 

1. Cíl a úkoly práce 
 Cílem bakalářské práce bylo zmapovat Andrein život, od dětství přes sportovní 

kariéru až do současnosti. Práce měla také několik úkolů. Vytyčené úkoly se podařilo splnit 

bez větších potíží.  

Úkoly   

1) Prvním úkolem bylo kontaktování Andrey S. Hlaváčkové a získání jejího souhlasu 

k sepsání její biografie. To jsem provedla ještě před zadáním bakalářské práce. 

Vzhledem k tomu, že se s Andreou známe osobně, sehnat kontakt a následně i souhlas 

bylo otázkou dvou krátkých telefonátů. Andrea souhlasila a přislíbila mi pomoc, jak 

s potvrzováním a doplňováním informací, tak vlastních vzpomínek, názorů 

a poskytnutím fotodokumentace. 

2) Druhým úkolem bylo přiblížit čtenářům Andrein osobní a sportovní život. Její tenisové 

záčátky, vzdělání a ostatní sporty, kterým se v mládí věnovala. Postupně jsem popsala 

celou její tenisovou kariéru, od prvních vyhranných turnajů, po nejlepší výsledky až do 

současnosti. Vůbec největší rozsah má v práci kapitola 4.9.3. letních olympisjkých her 

v Londýně 2012 a v Riu de Janeiru 2016. Popsala jsem, jak se připravovala na LOH 

s její tenisovou partnerkou Lucií Hradeckou. Jak dnes hodnotí situaci, kdy ji 

protihráčka Martina Higinsová trefila do oka na LOH v Riu. Vzhledem k tomu, že jsem 

sama dlouhou dobu působila na tenisovém okruhu, mě toto téma velmi zajímalo. Dále 

práce obsahuje kapitolu 4.7. kariéra rok po roce, kde je popsán Andrein kariérní vzrůst 

od roku 2003, kdy si poprvbé zahrála turnaj ITF. Taktéž jsem pro větší přehlednost její 

tenisovou kariéru rozdělila do jednotlivých kapitol. 

3) Dalším úkolem bylo přiblížit Andreiny tréninkový den. Popsala mi svůj bežný 

tréninkový den a týdenní plán. Zkoumala jsem, jak se v jejím tréninkovém plánu odráží 

specializace na čtyřhru. Jaký je rozdíl v trénincích a kondiční přípravě, kdy 

se soustředila na dvojhru i čtyřhru. Také jsem se zabývala vztahy s trenéry, Tomášem 
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Peterou, Petrem Vaníčkem, Václavem Zdražilem, kteří dodnes působí na tenisovém 

okruhu a taktéž přispěli svou prácí k Andreiným tenisovým úspěchům. 

4) Zmínila jsem se Andreiných zálibách mimo tenisovou vytížení. Je to například 

akademie Andrey S. Hlaváčkové na tenisových dvorcích TK Slavia Plzeň, nadační fond 

Andrey S. Hlaváčkové a v neposlední řadě o pořádá charitativních aukce. Andrea  také 

aktivně spolupracuje s televizí O2 TV Sport, pro níž natáčí vlogy z prostředí turnajů. 

Provádí fanoušky daným turnajem, ze kterého natáčí prostředí a průběh svého tréninku, 

nebo tréninky druhých slavných hráčů. Práce samozřejmě zahrnuje i Andrein současný 

život a plány do budoucna. 

5) Posledním úkolem mé práce bylo vytvoření fotodokumentace. Využila jsem částečně 

fotografie z internetových zdrojů, avšak většinu fotodokumentace tvoří fotografie, které  

mi poskytla sama Andrea přímo z rodinného alba. 

 O životě Andrey S. Hlaváčkové jsem se nejdůležitější milníky dozvěděla od ní 

samotné. Zbytek jsem vyčetla na internetových stránkách. Andre mi poté svými 

vzpomínkami pomohla informace doplnit. Jak již bylo zmíněno v úvodu, s Andreou se 

známe osobně, proto domlouvání společných schůzek a následná komunikace přes mobilní 

telefon nebyl problém.  

 Andrea mi po celou dobu vycházela maximálně vstříc. Celkem mi poskytla dva 

rozhovory. První schůzka byla uskutečněna po zadání práce 15. 11. 2018, kde jsme 

vytvořily stručnou osnovu práce. Andrea mi sdělila základní informace o sobě, poskytla mi 

tipy a řadu informací, které se týkají jejího osobního a profesionálního života. Na druhé 

schůzce 8.1.2019 mi Andrea zkorigovala teoretickou část práce, něco upřesnila 

či vyvrátila. Zbytek mi vždy Andrea byla nápomocí přes mobilní telefon. Důkladněji jsem 

se zaměřila na Andrey kariérní život, především na LOH v Londýně, Riu de Janeiru a její 

výsledky na Grandslamových turnajích a týmových soutěžích. 

V případě nejasností jsem s Andreou byla vždy stále v kontaktu, často se mě 

sama dotazovala, jak jsem pokročila dál a co dále budu potřebovat. Za to jsem ji velmi 

vděčná. 
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Pro tuto práci jsem se rozhodla, abych její kariéru rozkreslila vzhledem ke kamarádskému 

vztahu do větších podrobností. 

 Všechny úkoly práce jsem se snažila splnit dle svých možností. Andreiny 

vzpomínky a informace jsem se snažila smysluplně převést do bakalářské práce. Věřím, 

že jsem zvládla shrnout všechny potřebné informace o dosavadním životě Andrey Sestini 

Hlaváčkové. 
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7. Závěr 
 Cílem této práce bylo zmapovat Andrein život, od dětství přes sportovní kariéru až 

do současnosti. Má práce byla zaměřena především na život Andrey S. Hlaváčkové a její 

tenisovou kariéry. Taktéž jsem se v práci více zaobírala denním tréninkovým plánem. 

V části mé práce byly splněny následující úkoly: získání souhlasu Andrey S. Hlaváčkové 

a přiblížení tenisových začátků.  V následující části byla zmapována celá její kariéra až do 

současného života. Poslední úkol práce, vytvoření fotodokumentace, byl splněn vložením 

mnoha příloh.  

 Doufám, že se tato práce poslouží lidem, kteří Andreu Sestini Hlaváčkovou znají  

a chtějí se o ní více dozvědět. Taktéž doufám, že informace, v ní sepsané, budou pro 

čtenáře naprostou novinkou. 
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